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Nr. 1 
 

Velkommen og godkendelse af referat fra 13.10.2022  

v/ Trine Henriksen 
 
Referatet blev godkendt. 
 
 
Nr. 2 
 
Prioritering af nye midler til Grøn Omstilling - drøftelse   
v/Signe Sloth Hansen, Sekretariatet 
 
Med Budgetaftale for 2023-2026 er Pulje til Grøn Omstilling forhøjet med 
800.000 kr. i 2023 og derefter med 400.000 kr. årligt fra 2024 og frem. 
Signe indledte drøftelsen med forslag til den overordnede disponering af 
de tilførte midler i 2023.  
 
Se vedlagte PP. 

 
Der blev taget udgangspunkt i det eksisterende budget, hvor Grøn 
Omstilling har tilføjet med rødt, hvordan den nye pulje kan prioriteres. 

 
 Pga energikrisen foreslås bl.a. at sætte mange penge af til Energitjek. 

Efterspørgslen er rigtig stor hos både borgere og virksomheder. Især 
dem med gasfyr. Et energitjek pr. hus koster 2000 kr. 

 Øget rådgivning for dem der ikke får fjernvarme foreløbig. 
 Sikre en fælles kommunikation omkring letbanen, og gøre klar til 

åbning. 
 Diverse mobilitetsindsatser, Bilfri Søndag, og ansættelse af 

studentermedhjælp til Rådhuset. 
 
Rådet drøftede herefter forslagene og kom med bemærkninger og 
anbefalinger, inden endeligt forslag forelægges til godkendelse i Klima- og 
Miljøudvalget i starten af 2023:   

 
 Kampagner og vejledning om energi, hvor der fokuseres på 

varmepumper og brændeovne (evt. give tilskud til filtre til nyere 
brændovne) biobrændsel skal udfases. 

 Energitjek skal gælde alle, også boligforeninger 
 Selvom der bruges fjernvarme, kan der gives vejledning i at spare 

andre steder 
 Kampagnerne som studentermedhjælpen skal hjælpe med, bør 

koordineres med Lokal Agenda 21/Grønt Idécenter. 
 



 Det er fint med et arrangement med fokus på at lade bilen stå, men 
det skal ikke hedde ”Bilfri” Søndag. Det Grønne Råd skal med i 
drøftelsen om emnet igen, og det kan ende med, at pengene flyttes til 
et andet indsatsområde. 

 
 Mindre fokus på samkørsel og mere fokus på energibesparelser. 

 
 Derudover var Rådet enige i, hvordan de nye midler foreslås anvendt. 

Med særlig opmærksomhed på de 150.000 kr. til mikromobilitet, 
adfærdstiltag m.v som også bør bruges til området social balance med 
fokus på mere cyklisme/muligheder for udlån af cykler/ladcykler i et 
samarbejde mellem Social Balance og Grøn Omstilling 

 
 
 

Nr. 3 
 
Status Bagsværd Sø – Ph.d. studerende  
v/ Anders Adams, Miljøafdelingen 
 
Ph.d. projektet er i gang, dataindsamlingen er påbegyndt og Anders fortalte om 
status for dette. De første resultater kommer dog først i løbet af 2023. 
 
Der er sat målestation op og der sker meget indsamling af data, men vi ved ikke 
så meget endnu før SDU kommer til sommer og fortæller hvad de har fundet ud 
af. 
 
Når den Ph.d. studerende kommer til Det Grønne Råd er der ønske om, at høre 
mere om data og teser. 
Der blev opfordret til, at kommunen skriver om bl.a. historiske fakta, vandkvalitet, 
vandstandsændringer, fiskeundersøgelser, nye vandprøver m.v. på kommunens 
hjemmeside. 
 
Se vedlagt PP. 
 
 
Pause  
 
 
 
Nr. 4 
 
Oplæg om biodiversitet  
v/Rasmus Vincentz, Habitats 
 
Rasmus lavede en grundlæggende introduktion til hvad biodiversitet handler om, 



herunder forklaring af begreber som COP15, EU´s biodiversitetsstrategi osv. Han 
gav desuden bud på forskellige former for indsatser og handlemuligheder der er 
oplagte for aktørerne i en bykommune som Gladsaxe. 
Anbefalinger til indsats i Gladsaxe vil blive drøftet på næste møde i Det 
Grønne Råd. 
 
Se vedlagte PP. 
 
 
 
Nr. 5 
 
Orientering om høslæt – udsat til næste møde 
v/Anders Adams, Miljøafdelingen 
 
Hvornår er det rette tidspunkt for høslæt, altså slå græsset med opsamling. 
Anders kommer med en forklaring på, hvorfor ”det gode råd” ikke altid er 
helt enslydende.    
 
 
Nr. 7 
 
Meddelelser og eventuelt  
 

 Der er lavet ny kontrakt med kommunens rottefirma – vi er således 
giftfri. Firmaet hedder MK Skadedyr, de har kørt i Gladsaxe de sidste 
2 år, og fik ny kontrakt pr. 01.11.2022 for de næste 6 år. 

 Alle arbejdspladser skal sortere affald fra 01.01.2023 – der sendes  
brev rundt til kommunens arbejdspladser for at blive mindet om det. 
Kommunen samler mad/restaffald ind for virksomhederne, men 
resten skal de selv skaffe sig af med.  

 Brev til borgerne vedr. fjernvarmeudbygningen er ved at være 
færdigt. Alle borgere skal have modtaget et i e-boks inden 2023. 

 
 
 

Mødedatoer for 2024 og 2025 (blev besluttet efter mødet) 

2024 
Møder: 
Onsdag 07.02. 
Tirsdag 07.05 
Torsdag 12.09 
Mandag 09.12 
Besigtigelsestur: 
Tirsdag 18.06 



2025 
Møder: 
Onsdag 19.02 
Torsdag 10.04 
Mandag 06.10 
Mandag 08.12 
Besigtigelsestur: 
Onsdag 14.05 
 
Der er blevet sendt invitationer til alle. 

 


